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                                    Houdt uw omgeving in Balans 
 

 

 

U ontvangt deze nieuwsbrief op de valreep op weg naar 2024. 

In deze nieuwsbrief informeren we onze leden over wat er speelt in de vereniging.  

 

 

 

 

 

 



Voorwoord Voorzi.er:  

25-jarig jubileum + themabijeenkomst 

Op 13 oktober hebben wij op feestelijke wijze ons 25-jarig bestaan gevierd in de vorm van 
recepHe + maalHjd in de Uijtkijk te St. Maartensbrug. Aansluitend is dit gevolgd door de 
themabijeenkomst SCHOON WATER waarin aandacht werd besteed aan de kwaliteit van het 
oppervlaktewater en de inspanningen welke het Hoogheemraadschap-Hollands-
NoorderkwarHer verricht om die kwaliteit ervan te (blijven) garanderen. 

In ons werkgebied is het oppervlaktewater in het bijzonder van belang omdat PWN ons 
drinkwater hieruit maakt. Ik weet dat er leden zijn die zich zorgen hierover maken. We gaan 
daarom in het nieuwe jaar extra aandacht besteden aan dit onderwerp in de vorm van het 
HZL-project SCHOON WATER (zie projecten HZL). Verder vond ik de gezamenlijke maalHjd 
zeer geslaagd. Het is een leuke manier om met elkaar in gesprek te komen. 

 
Uitbreiding bestuur: 
 
Het bestuur is ‘in aanvulling’ en is blij met de aanmelding van de heren Dick Hulsman 
(Petten) en Hans Horn (Burgerbrug) als kandidaat-bestuursleden. In de eerstvolgende ALV 
zullen zij als lid van het bestuur worden voorgedragen. 
 
Ledenadministra>e 

Onze ledenadministraHe is nagenoeg weer op orde. Dus u krijgt als het goed is bijna allemaal 
weer per email het verzoek om de contribuHe voor 2024 te voldoen. We willen graag meer 
leden, dus wellicht kent u mensen die u lid kunt maken voor het geld hoeven ze het niet te 
laten, het is een euro per maand. 

Ik wens u allemaal fijne feestdagen! 

Friso Teerink, voorziaer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Samenwerking Belangenpar>jen: 

In ons werkplan 2023-2027 staat dat het bestuur van onze vereniging het maatschappelijk 
draagvlak voor onze missie en visie wil vergroten. Dit doen we onder andere door goede 
contacten te onderhouden met relevante organisaties die werkzaam zijn binnen ons 
werkgebied. Zo zoeken we regelmatig samenwerking met organisaties als 
Natuurmonumenten, Stichting Duinbehoud, Het Zijper Museum, Vogelwerkgroep Tringa e.d.  
 
Ook de Dorpsraden binnen de voormalige gemeente Zijpe horen hierbij. Wij hebben de 
afgelopen periode contact gezocht met deze zeven raden.  
 
De contacten met de dorpsraden zijn verdeeld onder Alie Kraaij (’t Zand en 
Callantsoog/Groote Keeten), Betsy Schoorl (Oudesluis, Sint Maartensbrug en Schagerbrug) 
en Dick Hulsman (Burgerbrug en Petten). Ondertussen is contact opgenomen met alle 
besturen met het verzoek om een gesprek te voeren over mogelijke samenwerking. Tevens 
bieden we aan om een presentatie over de Vereniging Het Zijper Landschap te verzorgen. 
Tot nu toe zijn drie Dorpsraden bezocht en is er in Burgerbrug een presentatie gegeven. Het 
is afwachten hoe de verschillende Dorpsraden op ons verzoek reageren. Wordt vervolgd. 
 
Financiën:  

Tijdens de ALV 2023 is door uw penningmeester a.i. opgemerkt dat een beduidend aantal 
leden (nog) niet had voldaan aan de contribuHeverplichHngen van 2021 en 2022. In 
november 2023 is deze leden een herinnering gestuurd wat tot een goede respons heef 
geleid. Dat resultaat maakt het leven van een penningmeester een stuk eenvoudiger; dank 
daarvoor! 

Periodieke betalingsopdracht: 

Zoals wellicht bekend is de het niet meer mogelijk om met accept(giro) formulieren te 
betalen; een opdracht voor periodieke betaling naar uw bank is het meest eenvoudige 
middel wat daarvoor in de plaats is gekomen. 

Wijziging bankrekening HZL 

Als vereniging hebben wij een langdurige relaHe gehad met ING. Om meerdere redenen 
hebben wij deze medio december 2023 beëindigd. Dit betekent dus dat uw evt. storHng van 
contribuHegeld of anders naar deze ING-rekening in het vervolg wordt geblokkeerd. Wij 
hebben inmiddels de financiën van de vereniging ondergebracht bij: 

 

Onze gewijzigde bankrekening is: NL42 TRIO 0320 6830 28 t.n.v. Het Zijper Landschap 

Wijziging basisbedrag contribu>e ingaande 1-1-2024 

Ingaande 1-1-2024 is het basisbedrag van de contribuHe gewijzigd/verhoog naar € 12/jaar. 
Indien u meer dan dit basisbedrag aan ons overmaakt wordt dit als schenking in de boeken 
vermeld. Voor beide soorten betalingen zijn wij dankbaar! 



Voortgang HZL Projecten:  

Als HZL starten wij indien nodig juridische procedures op bij de aankondigen/komst van 
projecten die conflicteren met de in de statuten van de vereniging beschreven doelstellingen. 
Denk daarbij bijv. aan de bouw van grote recreaHeparken en/of hotels in - dan wel aan de 
rand van natuurgebieden en/of in het karakterisHeke landschap. 

Op dit moment geldt dit voor 4 projecten te weten: 

 

Pallas. 

 

 

Samen met de vereniging Peaemerduinen Kernreactor Vrij en SHchHng Duinbehoud voeren 
we acHe tegen de Staat der Nederlanden Die wil de bouw van Pallas, een nieuwe kernreactor 
in de Peaemerduinen, mogelijk maken. Pallas is ervan overtuigd dat de reactor er komt en is 
al begonnen met de werkzaamheden. De financiering van dit project is nog helemaal niet 
zeker. Het is begonnen als een project voor de bouw van een kernreactor voor de producHe 
van medische isotopen betaald door private investeerders omdat de wereldmarkt financieel 
zeer lucraHef zou zijn. Nu hebben we te maken met een 100% staatsbedrijf met de staat als 
enig aandeelhouder en risicodrager. In het begin kosae de reactor 400 miljoen, nu wordt al 
gesproken over 1,3 miljard euro. Eerst was het alleen een reactor nu komen er ook nog 
Fieldlabs. Er staan hekken om het terrein om dat ze bang zijn dat de natuur binnenkomt. Het 
is natuurlijk op zichzelf een krankzinnige gedachte om in dit natuurgebied een groot 
industrieterrein met een nieuwe kernreactor te bouwen.  

Een Amerikaans bedrijf gaat in Veendam een isotopenfabriek bouwen zonder kernreactor. Dit 
is aanmerkelijk goedkoper. Dit is de rechtstreekse concurrent van Pallas. Ze zijn het er niet 
mee eens dat Pallas nu een staatsbedrijf is en hebben een klacht ingediend bij de Europese 
Commissie wegens oneerlijke concurrenHe. De Nederlandse Staat heef goedkeuring nodig 
van de Europese Commissie voor deze uitgave. Ze halen zelfs de oorlog in de Oekraïne erbij 
om deze investering te rechtvaardigen. De Amerikanen zijn er nog steeds van overtuigd dat 
de Europese Commissie een stokje gaat steken in de bouw van Pallas. Wordt vervolgd. 

 

 

 

 



Boskerpark te Groote Keeten 

 

 

Hier wil EUROPARCS in totaal 320 recreaHewoningen neerzeaen in de Boskerpolder. Medio 
maart 2024 is de volgende rechtszaak bij de bestuursrechter (Rechtbank Haarlem) gepland. 

Helmweg 10 te Groote Keeten 

 

 

Ondernemer de Boer wil hier de bestaande stolp slopen en een hotel met restaurant 
bouwen wat 60 kamers bevat. De vervolgrechtszaak vindt op 22-1-2024 plaats te Den Haag 
(Raad van State) 

Inzet van HZL bij beide rechtszaken is de bescherming van de natuur (N2000 gebied Duinen 
Den Helder-Callantsoog-Noordduinen/Botgat, Zwanenwater-Abbestede) en het behoud van 
het karakter (rust, ruimte) van deze kleinschalige badplaats. Als dat niet lukt krijgen de 250 
vaste bewoners van dit dorp van doen met ‘rustzoekende’ buren die zich aldaar ophouden in 
600 vakanHewoningen verdeeld over 3 parken, 80 hotelkamers, 80 appartementen + 6 
campings. 

 

 
 



Hotel Corfwater 
 

 
Het voormalig koloniehuis aan de Korfwaterweg te Peaen is een gemeentelijk monument. Het tehuis 
werd in februari 1934 geopend. 

 
Op 1 augustus 2023 is het bestemmingsplan Hotel Corfwater, inclusief 
omgevingsvergunning, officieel bekend gemaakt door de gemeente Schagen. De Vereniging 
Het Zijper Landschap heeft, begin september, een beroepschrift inclusief een voorlopige 
voorziening, tegen het plan ingediend bij de Raad van State. De KNNV afdeling Alkmaar-Den 
Helder heeft zich hierbij aangesloten. Het belangrijkste bezwaar is dat het voorgenomen 
plan niet past binnen de uitgangspunten van rust, ruimte en recreatie. Een dergelijk groot 
complex past volgens ons niet in de directe nabijheid van het Natura2000-gebied 
Pettemerduinen en Zwanenwater en is omsloten door het Nieuwe Netwerk Natuur (NNN-
gebied).  Het plan omvat 240 hotelkamers, horeca, wellness, beautysalons, congreszalen en 
auditorium met ruimte voor 500 congresgangers. Om een beeld van de omvang te krijgen: 
hotel Van der Valk te Akersloot heeft 210 kamers. In het kader van het vastgestelde 
bestemmingsplan inclusief de omgevingsvergunning is de afgelopen periode intensief 
overleg gevoerd met de bewonerscommissie van de Korfwaterweg.  Het is nu wachten op 
een uitnodiging van de Raad van State om ons verweer toe te lichten.  
 
Ananasbos (advies vanuit onze vereniging) 
 
Door veel miscommunicatie of eigenlijk geen communicatie vanuit de Nederlandse Toeristen 
Kampeer Club is er in september een uitnodigingsbrief van hen naar alle bewoners van de 
Ruigeweg uitgegaan om het plan rondom de inrichting van het Ananasbos op zaterdag 16 
september te presenteren en toe te lichten. In de informatietent was een overzicht van een 
aantal andere NTKC- terreinen; het plan voor het Ananasbos was globaal aanwezig maar nog 
niet volledig uitgewerkt. Een groep bewoners heeft de handen in elkaar geslagen en een 
werkgroep geformeerd. Zij hebben een gesprek met de gemeente aangevraagd wat 
gehonoreerd werd in een bespreking met wethouder Simco Kruijer. Deze was duidelijk in zijn 
bewoordingen rondom het project; de plannen van NTKC zijn ingediend maar deze waren 
niet compleet een konden daarom nog niet in behandeling worden genomen. Hij betreurde 
het dat de communicatie zo slecht van start was gegaan, verder zoekt hij uit of er inmiddels 
al meer bekend is. Een ding is zeker er is nog niets goedgekeurd of afgekeurd want er is 
niets! 



 
Kaderrichtlijn Schoon Water: 
 
Nederland en de andere landen van de Europese Unie vinden goede waterkwaliteit 
belangrijk in alle Europese wateren. Omdat water zich niks van landsgrenzen aantrekt, 
hebben we in 2000 samen afgesproken om maatregelen te nemen in de Kaderrichtlijn 
Water. Deze richtlijn bepaalt dat de wateren in 2027 een goed leefgebied moeten vormen 
voor de planten en dieren die er thuishoren. Hier is nog grote winst in te behalen door 
leefgebieden te herstellen, vissen ruim baan te geven en het water schoon en gezond te 
houden. 
 
Zie ook: 
https://www.rijkswaterstaat.nl/water/wetten-regels-en-vergunningen/overige-
wetten/kaderrichtlijn-water 
 
HZL Project Schoon Water 

Voor HZL is dit aanleiding om e.e.a. kriHsch te willen volgen; de laatstgehouden 
themabijeenkomst over dit onderwerp is de start ervan. Het onderwerp 
‘Gewasbestrijdingsmiddelen’ is een integraal onderdeel van dit project (zie onder). 

. 

Jan Willem Huizinga en Jos Beemsterboer verzorgden een presentaHe over de projecten NHNK in 
 het kader van de Kaderrichtlijn Water Hjdens de themabijeenkomst Schoon Water 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Gewasbeschermingsmiddelen. 

In de niet-biologische-landbouw is het gebruik van ‘gewasbeschermers’ vaste prik. Inmiddels 
worden daarover meer en meer kriHsche vragen over gesteld. Een in de media recent 
veelvuldig genoemd voorbeeldmiddel is: 

Glyfosaat. 

Een akker kleurt roodbruin. Stervend gewas door een middel tegen onkruid. Het 
Amerikaanse bedrijf Monsanto ontwikkelde het en bracht het onder de naam Roundup op de 
markt. Amerikanen kwamen met miljoenenclaims omdat zij ernsHg ziek werden en dit 
middel als de boosdoener aanwezen. Monsanto verkocht het vervolgens aan Bayer. 

Twijfels ontstonden ook in Europa. De Europese commissie dacht aan verbod, maar daar 
bleken uiteindelijk te weinig voorstanders voor. Onze minister van Landbouw hield de kaken 
sHjf op elkaar en stemde niet. De komende Hen jaar mag het nog gebruikt worden. 

Wat gebeurt er feitelijk als een boer gewasbeschermingsmiddelen (pesHciden) gebruikt? Het 
RIVM stelde vast dat de boer en omwonenden binnen vijronderd meter afstand van het 
bedrijf (dus een kilometer rondom het bedrijf) een klein beetje van dit middel in hun bloed 
krijgen. Na besproeiing blijf de akker nog veerHen dagen na dampen. Is die hoeveelheid 
zorgwekkend? Volgens het RIVM niet. Er zijn grenzen vastgesteld van wat wel en wat niet 
kan. De huidige hoeveelheid glyfosaat in het bloed van boer en omwonenden is toegestaan. 
Zo mogen we ook een bepaalde hoeveelheid bestrijdingsmiddelen in onze voeding gebruiken 
en een bepaalde hoeveelheid anHbioHca in de melk tot ons nemen. Het is nog niet bekend 
hoe al die middelen op elkaar reageren. 

Toch komen er geleidelijk andere geluiden. Het aantal weidevogels neemt nog steeds elk jaar 
af. Er komen steeds minder insecten en vooral de bijen lijken het slachtoffer van middelen als 
glyfosaat. Hun oriëntaHevermogen raakt beschadigd, waardoor ze hun huis niet meer 
kunnen vinden. De ziekte van Parkinson komt meer onder boeren voor en werd door het 
programma Zembla een beroepsziekte genoemd.  

 

 

 

 

 

 

 

 



Uit de Zomernieuwsbrief 2023 van PAN (Pesticide Action Network)

 

 

Tuinplanten en pesticiden. 

De Tuinsector heeft de weg naar duurzaamheid nog steeds niet gevonden. 
PAN-NL heeft eind juni 2023 in een steekproef vijftien tuinplanten uit een drietal tuincentra 
onderzocht op de aanwezigheid van bestrijdingsmiddelen. Het onderzoek heeft zich gericht op 
planten die voor insecten van nature aantrekkelijk zijn. In de 15 monsters zijn 36 verschillende 
bestrijdingsmiddelen, inclusief 9 omzettingsproducten aangetroffen. Van de aangetroffen stoffen 
heeft 36% een insecticide werking en 64% een fungicide werking. De uit België afkomstige 
vlinderstruiken waren met het verboden en zeer giftige insecticide fipronil vervuild. Onderzoek 
toonde aan dat het voor de vlinderstruiken gebruikte drainwater fipronil bevat.  
 

DRIEPUNTENPLAN VOOR OMSLAG IN DE SIERTEELT 

In een gezamenlijke brief hebben 49 sierteeltbedrijven en 9 organisaties aan 3 Ministers aandacht 
gevraagd voor de positie van de biologische sierteelt. Verschillende telers laten zien dat biologische teelt 
en afzet een verdienmodel heeft, maar worden benadeeld in het huidige systeem. En dat is zorgelijk, want 
hun planten en bloemen dragen bij aan de biodiversiteit en zorgen voor schoon (drink)water, bodem en 
lucht. Er zijn maatregelen nodig om de obstakels voor de biologische teler weg te nemen en bij te dragen 
aan het beleidsdoel om in 2030 15% biologisch areaal in Nederland te hebben.  
 
 
 
…. Laatste nieuws …. laatste nieuws .... laatste nieuws …. laatste nieuws …. laatste nieuws …  

 

    

 



Een juweeltje 
 
Ik heb lang op mijn eerste goudwesp-soort moeten wachten. 
Maar dan kijk je wel vol verwondering en bewondering je ogen uit. 
Als Nederlandse naam worden zandgoudwesp en juweelwesp voorgesteld. 
 
Soort: Hedychrum rutilans, op blauwe zeedistel (lengte 7-9 mm) 
Status: vrij algemeen - inheems 
Datum: 21 juli 2023 
Locatie: Petten – Hondsbossche duinen 
 

 

Met dank en toestemming van Ruud Coster! 

Ruud maakt regelmaHg foto’s van vogels, planten, insecten, paddenstoelen enz. die in de Zijper 
polderleven. Zo houdt hij ons op de hoogte van alles wat hier in onze mooie polder leef! 
 

 

 
 
 

 
 
 

Wij wensen u een goed en gezond 2024 toe! 
 

 

 


